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                                中国好课堂http://www.zghkt.cn/  

甘肃省天水市秦安县第二中学2015-2016学年上学期第二次月考

高一英语试卷
第I卷（选择题）   

一、阅读理解（30分）
第一节： 阅读下面短文，掌握其大意，然后从各题所给的四个选项（A、B、C和D）中，选出最佳选项。（共15小题；每小题2分，共30分）
                              A

 Eddie liked music very much when he was at school, but when he went to the university he decided to study medicine instead of music. When he passed his examinations and became a doctor, he had to work in a hospital for some time. There he discovered that a lot of patients were happier and caused less trouble if pleasant music was played to them When Eddie got an office and began to work for himself, he decided to keep his patients happy by having a tape recorder in his waiting-room play beautiful music for them.
But soon after the tape recorder had been put in, Eddie’s nurse heard a woman, who was sitting in the crowded waiting-room one morning, complained, “Here we’re all waiting to see the doctor, and he’s just playing the violin in his office instead of doing his work.”
1．Eddie became a student of medicine at university__________. 

	A．because he had lost interest in music

	B．because he thought medicine was more important than music

	C．to find out new use of music in hospital

	D．for reasons unknown from this passage


2．Why did Eddie put a tape recorder in his office? 

	A．He wanted to help patients waiting to see him pass the time easily.

	B．He discovered that music was of help to his patients

	C．He enjoyed listening to music while he worked

	D．He wanted to attract more patients to his office


3．From the passage we can see that__________. 

	A．the woman thought Eddie was an unusual doctor

	B．the woman didn’t understand music

	C．the woman did not understand what Eddie meant

	D．the woman hated to be kept waiting


B

Two men were sitting together in a plane. They were on a long journey. One of the men was a businessman. The other was a farmer. They sat without talking for a while, then the farmer said, “Let’s do something to pass the time.”
“What do you want to do?” the businessman asked. “We can ask each other riddles.” The farmer said, “You start.” “Let’s make the rules first,” the businessman said. “That’s not fair. You are a businessman with much knowledge. You know more things than I do. I am just a farmer.”
“That’s true.” The businessman said. “What do you want we should do?” “If you don’t know the answer to a riddle, you pay me $100. And if I don’t know the answer, I’ll pay you $50.” The farmer said. The businessman thought about this, then he said, “OK. That’s fair. Who will go first?”
“I will,” The farmer said. “Here is my riddle. What has three legs when it walks, but only two legs when it flies?” The business man repeated the riddle, “What has three legs when it walks, but only two legs when it flies? Mm, that’s a good one. I’m afraid I don’t know the answer.” He gave the farmer $100, then said, “Tell me the answer. What has three legs when it walks, but only two legs when it flies?” “I don’t know.” The farmer said and gave him $50.
4．The story happened ____________. 

	A．on a farm
	B．in a shop

	C．before a long plane journey
	D．between two passengers


5．What does the word “riddle” mean in this story? 

	A．A difficult question to find the answer to.

	B．Something to help to make rules.

	C．Something to win money.

	D．a kind of game in doing business.


6．Why did the businessman agree to give more money if he lost? 

	A．He made much more money than the farmer.

	B．He thought he knew more than the farmer.

	C．He was interested in making riddles.

	D．He was better at playing riddle games.


7．The farmer _________. 

	A．enjoyed himself on his long journey.

	B．didn’t want to pay even one dollar

	C．spent all his money on the plane ticket.

	D．won fifty dollars by playing the riddle game


C

 Doing homework not only can help children master the knowledge they have learned, but also can train their abilities of finishing the work alone, planning the time and doing the duties. But some children don’t like to complete the work. Why? There are some reasons.
Some children feel it is very difficult to do their homework, because they can’t understand their teacher clearly, and can’t follow their teacher’s teaching process. Maybe there is something wrong with their intelligence.
But some children’s intelligence is normal. They are even cleverer, but they don’t listen to the teacher carefully. It is hard for them to sit well and pay attention to anything. It needs to carry on the attention centralized（集中注意力） training to help the children.
Some children love their teacher and then they like the subject. Their interest depends on the teacher who teaches them. So every teacher should be helpful and kind. It can make children love you and the subject you teach. So they can do their homework happily.
8．Doing homework can help children ___________. 

	A．master the knowledge
	B．train their abilities

	C．lean new lessons
	D．Both A and B


9．Some children find the homework difficult. Which reason is NOT right? 

	A．They can’t understand their teacher clearly.

	B．They can’t follow their teacher’s teaching process.

	C．The intelligence of all the students isn’t normal.

	D．They don’t listen to the teacher carefully.


10．What’s the Chinese meaning of the underlined word “intelligence”? 

	A．作业
	B．智商
	C．思想
	D．方式


11．According to the last paragraph, the writer thinks ________ is very important. 

	A．a teacher
	B．a subject

	C．attention
	D．homework

	


D

The first day of school, our professor introduced an old lady Rose to us.
“Why are you in college at such an age?” I asked her. She replied, “I always dreamed of having a college education and now I’m getting one!” We became friends quickly.
At the end of the term I invited Rose to make a speech to our football team. I’ll never forget what she taught us. She said, “There are some secrets of staying young and being happy. You have to laugh and find humor every day. You must have a dream. When you lose your dreams, you will die. There is a huge difference between growing old and growing up. Anybody can grow older. That doesn’t need any talent or ability. To grow up, you must always find the opportunity in change. Have no regrets. The people who are afraid of death are those with regrets.”
At the end of the year, Rose finished her college. One week after graduation, Rose died peacefully in her sleep. We would always remember the great woman.
根据短文内容，选择正确答案。（每题1分，计5分）
12．From the passage, we can learn that Rose ___. 

	A．went to college at an old age

	B．became a professor later

	C．once worked in a hospital

	D．died before college graduation


13．At the end of the term the writer invited Rose to ___. 

	A．go to a party
	B．play football

	C．make a speech
	D．write a book


14．The underlined word “talent” in the third paragraph means “___” in Chinese. 

	A．训练
	B．方法
	C．途径
	D．才能


15．What is the best title of the passage? 

	A．Laughing every day

	B．Never too old to learn

	C．Growing old and growing up

	D．How to stay young and being happy[


二、完形填空（30分）
The two teachers were sitting in the teacher’s room. For a moment there was   16    . Then one of them, Miss Smith said “I’m afraid I’d have to    17     him.”

    “Now, Alice,” said her friend Mrs. Jackson, “is he such a terrible student?”

“That’s just the   18    ,” the other woman replied. “Tom is my best student. The problem is that he’s now so lazy that he never gets 19    done. He hasn’t handed me   20     of his homework for three weeks and I’d be surprised  21     he did now.” 

22     before had Mrs. Jackson seen Miss Smith look so unhappy. “Have you   23    with him about it?” she asked.

“Why should I? He knows he has to prepare his lessons and do his homework. I   24     that clear the first day for class. When the course started , he did so   25     that I considered asking the   26     to give him a scholarship (奖学金). But now he even    27     in class! I’ve never seen such a   28     in a student.”

“You should have a 29     with him. Give him a chance to tell his side of story.”

Miss Smith spoke to Tom and    30   all about it. He was studying all day and    31 most of the night in a factory to pay for his education. Of course he was tired in the  32   and sometimes could hardly keep   33   . Miss Smith soon arranged for him to have a  34   and he was able to give up his  35   and concentrate (集中精力) on his studies .

16．A．distance 
B．silence 
C．pleasure 
D．delight 

17．A．fail
B．teach 
C．beat 
D．tell 

18．A．lesson 
B．thing 
C．trouble 
D．boy 

19．A．homework 
B．housework 
C．cleaning 
D．washing 

20．A．some 
B．plenty 
C．any 
D．lots 

21．A．even 
B．if 
C．though 
D．when 

22．A．Long 
B．Until 
C．Ever 
D．Never 

23．A．quarreled 
B．talked 
C．dealt 
D．discussed 

24．A．said 
B．thought 
C．required 
D．made 

25．A．quickly 
B．often 
C．much 
D．well 

26．A．school
B．class
C．others 
D．parents 

27．A．talks 
B．sleeps 
C．laughs 
D．walks 

28．A．matter
B．change 
C．habit 
D．way 

29．A．lesson 
B．look 
C．talk 
D．meeting 

30．A．studied 
B．got 
C．learned 
D．understood 

31．A．sleeping 
B．working 
C．spending 
D．staying 

32．A．morning 
B．afternoon 
C．evening 
D．night

33．A．silent 
B．clean 
C．warm 
D．awake 

34．A．scholarship 
B．room 
C．teacher 
D．position 

35．A．education 
  B．sleep 
       C．job 
         D．pay

第二节：根据短文内容，从短文后的选项中选出能填人空白处的最佳选项。选项中有两项为多余选项。（共5小题；每小题2分，共10分）
When I was 16 years old, a boy gave me an important gift.   36  .It was the early autumn of my first year at a junior high school, and my old school was far away.   37  . I was very lonely, and afraid to make friends with anyone.

Every time I listened to other students talking and laughing, I felt my heart break. I couldn’t talk about anyone with my problems. And I didn’t want my parents to worry about me.

Then one day, my classmates talked happily with their friends, but I sat at my desk unhappily as usual.  38   I didn’t know who he was. He passed me and then turned back. He looked at me, with a smile on his face.

Suddenly, I felt the touch of something bright and friendly. It made me feel happy, lively and warm   39   I started to talk with other students and made friends. Day by day, I became closer to everyone in my class. The boy with the lucky smile has become my best friend now!   40  I believe that the world is what you think it is. If you think it lonely, you might always be alone. So smile at the world and it will smile back.

A. At that moment, a boy entered the classroom.

B. He’s living in Australia now and he loves it.

C. It doesn‘t matter because all the dark days have gone.

D. It was a smile.

E. That smile changed my life.

F. It’s practically impossible to make friends here.

G. As a result, no one knew who I was.

三、语法填空：(共10小题；每小题1.5分，共15分)
阅读下面材料，在空白处填入适当的内容（1个单词）或括号内单词的正确形式。
I am taught by many teachers in my school. Every subject has a __41___． (differ)teacher, but I like my math teacher  42  ． (well).Her name is Lakshmi but we usually call her Ma’am. She is our class teacher too.
Ma’am   43． (join) us last term. She is very kind and her  44． of teaching is so interesting and simple that we all can understand what is being taught and how it could be done. Most  45．  (important), Ma’am teachers math with lots of patience.   46． we do not understand a problem, she will spend extra time   47． (guide) us until we understand it. And we can go to her at any time during school hours for help. 
She also helps us with activities at school. When there is some kind of programs, she will be there   48．  (help) us to get ready for the show. Even when we go on picnics, she takes good care of   49．.
To me, Ma’am is not only   50．  good teacher, but also our best friend. I love Ma’am and I wish her a happy life.

四、短文改错（10分）
假定英语课上老师要求同桌之间交换修改作文,请你修改你同桌写的以下作文。文中共有10处语言错误,每句中最多有两处。每处错误仅涉及一个单词的增加、删除或修改。
　　增加:在缺词处加一个漏字符号(∧),并在其下面写出该加的词。
　　删除:把多余的词用斜线(划掉。
　　修改:在错的词下画一横线,并在该词下面写出修改后的词。
　　注意:1.每处错误及其修改均仅限一词;

　　2.只允许修改10处,多者(从第11处起)不计分。
Tom and Dick are next door neighbor who both work in same office．They often walk together to and from work．Once they were walking to home together while it suddenly started to rain．Tom quickly opened his umbrella and said proud，“My wife really has great foresight（先见之明）．She said this morning it would rain and tell me to carry my umbrella．”Dick smiled and walked up to her under the protection of the umbrella，said，“Mine has even great foresight．She didn’t let me carry one as she knew you’d share yours to me.

书面表达（30分）
假如你是小华, Jane是美国人。在她暑假中国游玩时你们相识,并成为好朋友。Jane回国后,你很想念她,于是给她写了一封信,并且和她谈了你对高一新生活的感受，信头信尾均已给出。

Dear Jane,
_______________________________________________________________________________
Yours sincerely,

XiaoHua 

英语参考答案

一、阅读理解：

1．D细节推理题。根据第一段：…but when he went to the university he decided to study medicine instead of music. When he passed his examinations and became a doctor, he had to work in a hospital for some time.(…….但是当他去大学的之后他决定去学医学而不是音乐。当他通过考试成为了一名医生后，在一家医院工作了一段时间)可知文章并没有讲到埃迪为什么会放弃他喜爱的音乐去学医学。故选D.
2．B细节理解题。根据第一段：There he discovered that a lot of patients were happier and caused less trouble if pleasant music was played to them.可知埃迪发现放音乐对病人的病有帮助，故选B.
3．C细节理解题。当埃迪知道放音乐对医院病人的病有帮助后，他于是在他的候诊室里放起了音乐当他办公的时候。根据最后一段中女人的抱怨：“Here we’re all waiting to see the doctor, and he’s just playing the violin in his office instead of doing his work.”（我们都在这里等着看医生，他却在候诊室里弹起了钢琴而不是工作）可知她并不知道埃迪医生的做法有何用意。故选C
考点：考查记叙文阅读
4．D考查细节理解题。根据第一段提到Two men were sitting together in a plane. They were on a long journey. One of the men was a businessman. The other was a farmer.两个人坐在飞机上，进行一次长时间的旅行，一个是商人，一个是农民，故选D项。
5．A 考查推理判断题。根据第二段提到  “What do you want to do?” the businessman asked. “We can ask each other riddles.” The farmer said, “You start.”商人问，你想做什么，我们问彼此一个问题，农民说，开始吧，故选A项。
6．B 考查细节理解题。根据第二段提到That’s not fair. You are a businessman with much knowledge. You know more things than I do. I am just a farmer这不公正，你是个知识丰富的商人，你知道的事情比我多，我只是个农民，故选B项。
7．D 考查细节理解题。根据最后一段提到He gave the farmer $100, then said, “Tell me the answer. What has three legs when it walks, but only two legs when it flies?” “I don’t know.” The farmer said and gave him $50.可知给了农民100美元后来农民不知道又给了商人50美元，故可知选D项。
考点：故事类阅读

8．D考查细节理解题。根据短文第一段Doing homework not only can help children master the knowledge they have learned, but also can train their abilities of finishing the work alone, planning the time and doing the duties.，可知做作业不仅可以掌握知识而且可以训练他们独立完成作业，计划时间，尽责任的能力，故选D
9．C考查细节理解题。根据第三段But some children’s intelligence is normal.可知许多孩子的智力是正常的，故C错误。
10．B考查推理判断题。根据上文可知句意：也许他们的智商有问题，故选B
11．A考查归纳理解题。根据最后一段可知作者认为老师在学生乐于学习方面很重要，故选A
考点：教育类短文阅读。
12．A考查细节理解。根据The first day of school, our professor introduced an old lady Rose to us.可知Rose去上大学时是一个老太太，故选A。
13．C考查细节理解。根据At the end of the term I invited Rose to make a speech to our football team. 可知在学期末，作者邀请Rose给足球队做演讲。故选C。
14．D词义猜测题。根据与名词ability“能力”相并列，意思相近，故为才能的意思。故选D。
15．B考查文章标题。文中围绕着一个老太太为了实现自己的梦想，上大学学习，这展示了活到老，学到老的精神。故选B。
考点：考查故事类短文阅读

二，完型填空

16-20B.A.C.A.C    21-25B.D.B.D.D.  26-30A.B.B.C.C  31-35 B.A.D.A.C.

七选五【解析】
试题分析：一个善意的微笑改变了一个人的生活。对世界微笑，世界就会对你微笑。
36．D根据下文内容He looked at me, with a smile on his face.他脸上带着笑容，看着我。文章最后一句So smile at the world and it will smile back对世界微笑，世界就会对你微笑。综观全文内容可知“我十六岁的时候，一个男孩给了我一个重要的微笑”。所以下一句应是“它是一个微笑”。故选D。
37．G上一句提到：我原来的学校很远。下句：我很孤单，害怕与任何人交朋友。可知我不敢和别人交朋友，说明没有人认识我。故此空选G。
38．A根据下文的I didn’t know who he was可知有一个男孩进入了教室。故选A。
39．E根据上文的．It made me feel happy，lively and warm．空格下一句说的是：我开始和其他学生谈话、交朋友。所以此处表达的应该是“微笑改变了我的生活”。可知E正确。
40．C根据上句：带着幸运微笑的男孩已经变成了我最好的朋友。下句是：我相信这个世界是你认为它是什么。根据上下文可知作者认为一切的黑暗都过去了。所以选C。
考点：考查人生百味阅读。
三，语法填空

【解析】
试题分析：本文考查句子分析及上下文综合理解。
41．考查词形转换。differ 是动词，意为不同于，而此处要修饰名词应用形容词，本句意为每一科目都有一个不同的老师，故填different
42．考查词形转换。    well是形容词，意为好的，根据句子but I like my math teacher        应是我最喜欢我的数学老师，应用形容词的最高级，故填best
43．考查时态。根据句子Ma’am      (join) us last term 此处描述的是过去的事应用过去时，故填joined
44．考查细节理解。根据句子She is very kind and her    of teaching is so interesting 可知应是她的教学方法很有趣，故填way
45．考查词形转换。此处要单独成句，应用important的副词形式，另most important通常不单独使用，后多接名词，故填importantly
46．考查连词搭配。根据句子    we do not understand a problem ….本句是一个状语从句，另根据句子，是当/如果我们不懂一个问题时，她会….用时间状语从句或是条件状语从句搭配句意更合适，故填If/When
47．考查固定搭配。spend time doing sth.意为花费时间干某事，本句意为她会花费额外的时间引导我们，故填guiding
48．考查动词不定式作状语。根据句子she will be there      (help) us to get ready for the show.空格前半部分为一个完整的句子，可知后半句需采用动词不定式作目的状语的形式，本句意为她会在那儿帮助我们为表演做好准备，故填to help
49．考查代词。根据句子Even when we go on picnics, she takes good care of     .介词后要用代词的宾格形式，她对我们是倍加照顾，故填us
50．考查数量词搭配。根据句子To me, Ma’am is not only      good teacher 修饰可数名词teacher ，要表示一位老师，应用a，故填a
考点：考查连词搭配、固定短语、时态等

四，短文改错

【解析】
试题分析：考查介词名词等的用法。
【小题1】neighbor→neighbors考查名词。neighbor是可数名词，所以用neighbors。
【小题2】same前面加the考查冠词。in the same固定搭配，所以加the。
【小题3】去掉to考查介词。home前不加介词，所以去掉to。
【小题4】while→when考查副词。两个时间点是并列的，没有具体意义，所以用when。
【小题5】proud→proudly考查副词。修饰动词，用副词，所以用proudly。
【小题6】tell→told考查过去时。文章一直是过去时，所以用told。
【小题7】her→him考查代词。由前文的his可知用him。
【小题8】said→saying考查进行时。此处是过去进行时，所以用saying。
【小题9】great→greater考查比较级。even修饰比较级，所以改为greater。
【小题10】to→with考查介词。share with是固定搭配，所以用with。
考点：考查短文改错
五，书面表达

Dear Jane,

  How’s everything going? I’m so glad to have met you and become friends with you. I miss you very much after you left China and thus I am writing this letter to tell you something about me. I entered senior high school in September. The school is very beautiful and I feel that the new life is very exciting and full of challenges. My teachers and classmates are all very kind. I have decided to try my best to learn a lot from them. Of course, I will also do more exercise to keep fit.

  Give my best regards to your parents and I am looking forward to your visiting my school next year.

Yours sincerely,

Xiao

中国好课堂数字题库  http://www.zghkt.cn/sztk                                                 
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